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摘要 

 

摘要 

 

中国新疆维吾尔木卡姆是世界“人类非物质文化遗产”，也是中华传统文化

的瑰宝。木卡姆涉及文学艺术、边疆历史、人文科学、人生哲理等文化内涵。利

用其资源，以“音像化、数字化、网络化”等手段向世人传播是当前紧迫任务。 

本文介绍中国维吾尔古典文学和木卡姆学会简况，阐述课题研究的背景和意

义，分析国内外研究现状，描述课题研究方法和研究路线。论文采用软件工程思

想、工作流技术和数据库技术，分析与设计了中国维吾尔古典文学和木卡姆学会

办公自动化系统。论文的主要研究工作还包括业务需求分析、业务流程分析、系

统用例分析、功能需求分析、性能需求分析、系统目标分析、系统架构设计、系

统逻辑模型设计、模块功能设计、数据库设计和核心功能模块的详细设计。 

论文分析与设计了日常信息管理模块、公文管理模块、研讨会报名管理模块、

公共服务模块、档案管理模块和电子邮件管理模块等系统功能。系统具有收集信

息规范、信息加工简便、信息内部共享、模块结构清晰、高效协同办公、管理科

学等特点。系统依据安全、可靠、方便、快捷的原则，为木卡姆学会提供办公自

动化服务。 

 

关键词：办公自动化；工作流；木卡姆 
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Abstrcact 

 

Abstrcact 

 

It has been named by world “Intangible Heritage of Humanity ”China Xinjiang 

Uygur Muqam is a treasure of traditional Chinese culture. The Maqam involved 

literature and art, history, humanities, philosophy and other cultural connotation. It’s an 

urgent task the spread of the world heritageuse of its resources the means to the 

“audio-visual, digital, network” etc. 

This dissertation described the Institute of China Uyghur Classical Literature and 

Muqam, research background and significance, analysis of progress, research methods 

and routes. The dissertation analyzes and designs information system of the China 

Uyghur Classical Literature and Muqam using software engineering, workflow and 

database technology. Main research work of the dissertation is also include business 

requirement analysis, functional requirement analysis, performance requirement 

analysis, system objective analysis, overall system design, system architecture design, 

system logic model design, module function design, database design and detailed 

design of the core functional modules. 

The dissertation analyzes and designs the system functions of everyday 

information management module, office document management module, seminar 

registration management module, public service module, files management module 

and e-mail management module etc. The system has the characteristics of information 

collecting standardization, information processing simple, internal information sharing, 

module structure clear, coordination office high effective, management science and so 

on. The system provides the office automation service for the Muqam society based on 

the principle of safe, reliable, convenient and quick. 

 

Keywords: Office Automation; Workflow; Muqam 
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